
Mikkelin kaupunki       Muistio 

Sivistystoimi / Naisvuoren päiväkoti 

VANHEMPIEN KUULEMISTILAISUUS 

Aika: 4.11.2020 klo 18-19, tilaisuus päättyi klo 20  

Paikka: toteutettiin Teams-palaverina 

Paikalla: Naisvuoren päiväkodin vanhempia, kaupunginedustajista       

varhaiskasvatusjohtaja, palvelupäällikkö, päiväkodin johtaja, päiväkodin 

varajohtaja, sivistys- ja opetuslautakunnan puheenjohtaja sekä jäseniä 

1. Varhaiskasvatusjohtaja toivotti tervetulleeksi ja esitteli kaupungin edustajat.

2. Varhaiskasvatusjohtaja esitteli diat Talous- ja tulevaisuusohjelmaan liittyen vuorohoidon ja

laajennetun varhaiskasvatuksen keskittämisestä.

3. Puheenvuoro vanhemmille:

Kysymyksiä ja kommentteja: 

• Mitkä ovat uudistuksen arvioidut kulut? Periaatteessa juurikaan kuluja ei ole tiedossa, vaan

henkilöstösäästöjä, niin Saksalan kuin Kalevankankaan päiväkodeista, Naisvuorelle tarvitaan

lisää henkilöstöresurssia.

• Koskeeko muutos eskarilaisia, koska he eivät ole laskuissa mukana? Muutos koskee tulevia

eskarilaisia.

• Lapset ovat tässä pelinappuloita, kuinka otetaan lapset muutoksessa huomioon? Muutos

toteutettaisiin yhteistyössä vanhempien kanssa, niin että muutoksen vaikutukset olisivat

mahdollisimman pienet lapsille ja perheille.

• Lapsen edun huomioiminen uudistuksessa? Tarkkaa suunnitelmaa ei ole vielä tehty, koska

päätöstä asiasta ei vielä ole.

• Ehdotus vanhemmalta: siirrettään koko Saksalan päiväkodin henkilökunta johtajineen

Naisvuoren päiväkotiin ja Naisvuoren päiväkodin henkilökunta Saksalaan. Ja onko mietitty

mahdollisia kuluja, jos henkilökunta uupuu uudistuksen alle?

• Kuinka montaa lasta muutos kaikkinensa koskee? Naisvuorelle 47 päivälapsia ja Saksalassa

41 lasta ja Kalevankankaalla 19 lasta, joita muutos koskee, yhteensä reilua 100 lasta. Voisiko

muutaman iltahoidon lasten ratkaisua miettiä niin, ettei 100 lasta tarvitse siirtää.

• Miten keskustassa varhaiskasvatus, eskari ja koulupolku kulkee? Huuhkajat ryhmä on

keskustassa. Eskari määräytyy osoitteen mukaan.

• Päiväkodin johtaja: Ilmapiiri Naisvuorella hyvä ja henkilöstö surullinen, jos muutos tulisi.

• Onko todella niin, että muutos ei aiheuta mitään kuluja? Muutos on osa

varhaiskasvatuksessa työskentelevien työtä, eikä aiheuta lisää kuluja.

• Paljonko lapsia mahtuu Saksalan päiväkotiin? 73 lasta ja tällä hetkellä lapsia on 60 lasta.

• Kuinka paljon Naisvuoren laajennetun lapsia? 35, tähän ei ole laskettu eskareita.

• Kuinka monta lasta on kuultu? Kaikki 3-5-vuotiaita lapsia on kuultu Naisvuoren,

Kalevankankaan ja Saksalan päiväkodeissa. Mitä tarkoittaa lapsen kuuleminen? Henkilöstö

on tehnyt lapsille kyselyn päiväkotiryhmissä ja on kysytty kolme kysymystä. On tärkeää, että

myös lapsia kuullaan tässä asiassa.
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• Kuinka moni lapsi säilyttäisi vanhan päiväkodin? 185 säilyttää paikkansa. 

• Kuinka vanhempia on asiasta kuultu? Parasta aikaa kuuleminen käynnissä ja erillistä kyselyä 

ei enää järjestetä.  

• Mikä on Huuhkajien sisarusryhmä? Päiväkodissa hoidetaan sekä alle että yli 3 -vuotiaita 

samassa ryhmässä, koska päiväkoti pieni. Paikkoja Huuhkajissa on 17. Naisvuorelta on 

siirtymässä 47 lasta.  

• Mikkelin kaupungin linjaus on taata lapsille eheä koulupolku, tämä suunniteltu muutos on 

valtuuston linjauksen vastainen ja tätä päätöstä ei tulisi tehdä.  

• Voisiko Naisvuoresta siirtää osan iltahoidon tarvitsijoista Vilttihattuun ja osan Saksalaan?  

• Lapsivaikutustenarvioinnista; lapsi ei pysty asiaa itse arvioimaan. Vanhemmille ei ole 

lähetetty kyselyä asiasta, poliittisille päätöksentekijöille tällainen kysely olisi hyvä 

päätöksenteossa. Tässä ei toteudu helppo arki Mikkelin keskustassa. 

• Vanhemmille olisi pitänyt lähettää asiasta kysely, jossa jokainen olisi voinut kertoa oman 

mielipiteensä. Tuleeko 19.11. päätökset kaikista näistä päiväkodeista samassa 

lautakunnassa?  

• Huonosti vaikuttaisi meidän ja monen muun perheeseen. Kauhulla kuunnellut suunnitelmia. 

Muutettu vuosi sitten Mikkeliin töiden perässä, esikoinen joutunut muuttamaan päiväkotia 

useamman kerran ja kuopuksen kohdalla toivottiin, että hän saa kulkea koko päiväkotiuran 

ja eskarin samassa päiväkodissa. Yhdellä autolla pärjätty, toinen vanhemmista työskentelee 

keskustassa toinen hieman kauempana. Kohta lapsi joutuu vaihtamaan päiväkotia, sitten 

joutuu vaihtamaan eskariin ja sitten kouluun. Matkat pitenevät merkittävästi ja samalla 

lapsen hoitopäivä. Muuttaessa on oltu tyytyväisiä Mikkeliin ja tuntuu rajulta muutokselta.  

Meille muutos huonompaan päin. Haluttu hyödyntää Mikkelin vahvuuksia pienenä 

kaupunkina.  

• Muutos perheelle tarkoittaisi sitä, että päiväkotipäivä muuttuisi 8:sta 10 tuntiin. Valinta asua 

keskustassa on ollut juuri se, että palvelut ovat lähellä. Toisen auton hankkiminen olisi iso 

asia. Työpaikat eri suunnalla kuin mahdolliset uudet päiväkodit. 

• Onko Huuhkajissa eskari? Ei ole. 

• Milloin esitellään lapsivaikutuksen arviointi? Tulee lautakunnan esitykseen mukana. 

• Muutos on raskas. Päiväkotipäivät pitenevät, lapselle ja koko perheelle todella iso muutos.  

• Muutto uuteen päiväkotiin ollut rankka, nyt lapsi löytänyt kavereita taas tulisi vaihto uuteen 

eskariin ja sitten taas muutos kouluun. 

• Milloin tiedetään tulevasta eskarista? Eskari-ilmoittautuminen joulukuussa. 

• Kuinka lasten siirrot toteutetaan, jos muutos toteutuu? Siirtopalaverien kautta siirrytään, 

tutustumiskäynnit toteutetaan. Muutoksiin voidaan valmistautua hyvin, mutta muutos on 

iso myös meille työntekijöille. 

• Keskustassa ei olisi virka-aikaa tarvitseville perheille päiväkotia muutoksen jälkeen, se ei 

houkuttele Mikkeliin. 

• Mitä ovat loput vanhemmat mieltä tilanteesta, suhteessa vähän vanhempia nyt paikalla? 

Onko läsnä olevilla vanhemmilla tietoa muiden vanhempien mielipiteistä? Vastaus: Tuntuu, 

että asiasta ei juurikaan ole puhuttu, eikö kukaan uskalla puhua asiasta? Päiväkodin johtaja: 

Olemme pyrkineet Naisvuoren päiväkodissa keskittymään vanhempien kohtaamisessa lasten 

asioihin ja kuulumisiin. Lapsilla oikeus hyvää varhaiskasvatusvuoteen, mahdollisesta 

muutoksesta huolimatta. Henkilökuntaa on kuultu ja vanhempaintoimikunta on ollut asiassa 

aktiivinen.  

• Asiasta tehty adressi 427 allekirjoitusta. Myös henkilökunta tullut puhumaan, että hieno 

adressi ja kysymyksessä on iso muutos, niin perheille lapsille kuin työntekijöille. 



• Kuulemistilaisuuksiin on osallistunut 10% vanhemmista. Johtuuko siitä, että vanhemmat 

kokevat, että asia jo päätetty? Asiaa ei ole vielä päätetty. 

• Miksi ei esim. Vasukeskustelussa ole asia kysytty asiaan vanhempien mielipidettä? 

Päiväkodin johtaja: Vasu-keskustelussa on tarkkaan määritelty, mitä siinä keskustellaan; 

lapsen vahvuudet yms. Voisihan, siinä asiasta kysyä tai jollain alustalla kysely järjestetään. 

Naisvuorenpäiväkodissa on pyritty turvaamaan lapsen arki, että tämäkin vuosi olisi 

mahdollisimman normaali päiväkotivuosi heille. 

• Kokonaiskuvaa katsoessa 150 00 on aika pieni summa, minkä verran tämä muutos on tästä 

kokonaissummasta? Tämä koko säästö tulee tästä muutoksesta. 

• Voisiko kuitenkin kyselylomakkeen vielä toteuttamaan? Silloin saisimme enemmän faktaa 

asiasta. Kyselyä ei ehdi toteuttamaan ennen lautakunnan kokousta, koska asiat on oltava 

lautakunnan listalla jo ensi viikolla. 

• Miten ensimmäinen kuulemistilaisuus oli järjestetty niin huonosti? Tähän vaikutti hyvin 

monet asiat, tekniset sekä yksityisyyden suoja. 

• Perheiden mielipiteiden selvittäminen ja lapsivaikutuksen arviointi. Päättäjillä iso tehtävä 

tehdä päätöksiä, joilla näin suuri vaikutus. 

• Eikö ne muutamat perheet voisi siirtyä, jotka tarvitsevat iltahoitoa. Naisvuorella laajennettua 

tarvitsee noin 50 lasta.  

• Jos tarvitsee hyvin harvoin laajennettua, voisiko se lapsi siirtyä silloin johonkin muuhun tai 

perhe ottaa vaikka hoitajan.  

• Naisvuoren päiväkoti aloittanut 4 vuotta sitten, miksi ei tätä tehty jo silloin tarpeita 

vastaaviksi? Vuorohoidon ja laajennetun varhaiskasvatuksen tilanteessa on tapahtunut 

muutoksia siten, että ympärivuorokautisen vuorohoidon tarve on vähentynyt viimeisen 

neljän vuoden aikana ja vastaavasti laajennetun tarve on lisääntynyt.  

• Yksityisiä päiväkoteja on keskustassa. Yksityiset eivät ota vajaan hoitoprosentin lapsia.  

• Onko nämä esitetyt luvut jossakin saatavilla?  

• 150 000€ säätö tulee 4 työntekijän säästämisessä. Saksalasta vapautuu 3 työntekijää, tosin 

Naisvuorele tarvitaan yksi työntekijä lisää, Kalevankankaalta vapautuu myös 

työntekijäresurssia.  

• Kunnan velvollista tarjota varhaiskasvatusta perheille ja perheet itse valitsevat yksityisen 

päiväkodin niin halutessaan. 

• Kysely vanhemmille ennen päätöksentekoa, kaupungin  IT-tuki nettikyselyn järjestämään. 

Kysely ei ole enää mahdollinen ja meidän on luotettava kuulemistilaisuuteen. Aika tulee 

vastaan, emme ehdi kyselyä toteuttamaan.  

• Vakava huoli tullut vanhempien puolelta näistä asioista ja toive on, että muistiossa nämä 

tulisivat myös näkyviin.  

• Onko aikaisemmilla kuulemisilla ollut vaikutuksia mihinkään? Nämä muistiot toimitetaan 

päätöksentekijöille. 

Tilaisuus päättyi klo 20:00. 

 

 

 


